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Verpleegkunde  –  Voortgezette opleidingen

De voortgezette opleidingen in de verpleging blij-
ven een zwak geheel. Enerzijds legt de federale
wetgever op dat bepaalde van deze bijkomende ti-
tels nodig zijn om aan de normen van ziekenhuis-
diensten te voldoen, anderzijds laat de V l a a m s e
Gemeenschap dit als het ware over aan het
p r i v é-initiatief en idealisme van inrichters en stu-
denten.

Er wordt immers niet in een tegemoetkoming
voorzien in de (studie)kosten, noch voor de stu-
denten (dit in tegenstelling met Wallonië waar er
officieel een vierde jaar Verpleegkunde bestaat),
noch voor de inrichtende onderwijsinstellingen.

Blijkbaar bereidt de federale regering nu maatre-
gelen voor om bepaalde bijzondere beroepstitels/
beroepsbekwamingen anders in te vullen, dit al dan
niet in afspraak met de gemeenschappen.

1. Is er een goede spreiding in verband met het
huidige aanbod bijzondere beroepstitels/ be-
roepsbekwamingen in Vlaanderen ?

Hoeveel studenten bereikt men voor elk van de
specialisaties ?

Waar kunnen dergelijke opleidingen gevolgd
worden ?

Hoeveel studenten bereikt men er ?

2. Worden er inderdaad initiatieven voorbereid
om de leerinhoud/titels/... van bepaalde bijzon-
dere beroepstitels/beroepsbekwamingen te ver-
anderen ? Welke ?

Door wie werden die initiatieven genomen ? Is
de minister hierbij betrokken ?

Wat was haar advies ?

Antwoord

Het hogescholendecreet heeft er doelbewust voor
geopteerd om de basisopleiding Verpleegkunde te
structureren als een driejarige opleiding, i n c l u s i e f
o p t i e s. Verdere bekwaming of specialisatie ressor-
teert onder de voortgezette opleidingen.

In het academiejaar 2000-2001 volgden 438 studen-
ten een voortgezette opleiding aansluitend op de

basisopleiding Ve r p l e e g k u n d e. Dit is 26 % van het
aantal studenten dat in aanmerking kon komen
voor een voortgezette opleiding in het academie-
jaar 2000-2001, namelijk de laatstejaarsstudenten
van de basisopleidingen Verpleegkunde en V r o e d-
kunde in het academiejaar 1999-2000.

Ik bezorg de Vlaamse volksvertegenwoordiger
hierbij een overzicht van de in het academiejaar
2000-2001 georganiseerde voortgezette opleidingen
aansluitend op de basisopleiding Ve r p l e e g k u n d e.
Dit overzicht biedt, per voortgezette opleiding, d e
hogeschool waar de voortgezette opleiding wordt
georganiseerd en het aantal ingeschreven studen-
ten.

Het hogescholendecreet heeft aan de hogescholen
een ruime autonomie verleend inzake de inhoud
van het studieprogramma. Dit geldt voor de basis-
o p l e i d i n g e n , maar zeker voor de voortgezette op-
l e i d i n g e n . De Vlaamse overheid, bevoegd voor On-
d e r w i j s, komt daar niet meer in tussenbeide. I k
wens dit basisprincipe van het hogescholendecreet
ten volle te blijven respecteren.

Het decreet stelt wel dat de hogescholen hun oplei-
dingsprogramma's moeten afstemmen op de vige-
rende nationale en Europese regelgeving inzake de
b e r o e p s u i t o e f e n i n g. Dit is een minimale vereiste,
niet alleen uit het oogpunt van een goede kwali-
t e i t s z o r g, maar ook van een gedegen maatschappe-
lijke relevantie van de opleidingen.

De evaluatie van het opleidingsaanbod, met inbe-
grip van de maatschappelijke relevantie, zoals be-
paald in artikel 12 van het hogescholendecreet, i s
vandaag volop bezig. Ik bezorg, overeenkomstig de
decretale bepalingen terzake, de resultaten van
deze evaluatie aan het Vlaams Parlement in het
voorjaar 2002.

De komende invoering van het bachelor- m a s t e r-
s t e l s e l , met inbegrip van de accreditatie, zal daaren-
boven ook ongetwijfeld repercussies hebben op de
verhouding basisopleiding versus voortgezette op-
l e i d i n g. Het lijkt me daarom nuttig de evaluatie
van de bestaande situatie en het eventueel nemen
van overheidsinitiatieven in te passen binnen deze
context.








